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ROMÂNIA 

CONSILIUL JUDEŢEAN COVASNA 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat cu ocazia lucrărilor şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna, on-

line pe platforma ZOOM, din data de 07 decembrie 2023, ora 12,00 

 

 

Tamás Sándor-Președintele Consiliului Județean Covasna 

Convocarea Consiliului Judeţean Covasna în şedinţă ordinară pentru astăzi, 07 

decembrie 2023, ora 12,00 s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 178 alin. (1) 

precum și art. 134 alin. (1) lit. a) și alin. (5), coroborat cu art. 179 din Ordonanța de 

urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și 

completările ulterioare, în baza Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Covasna 

nr. 355/29 noiembrie 2023, consilierii judeţeni fiind invitaţi prin adresa nr. 183/S/29 

noiembrie 2023. 

 Proiectul ordinii de zi a şedinţei a fost adus la cunoştinţa publică în cotidienele 

locale „Observatorul de Covasna” și „Háromszék”. 

 

Îl rog pe domnul Sztakics István-Attila, secretarul general al județului, să facă 

prezența.  

Sztakics István-Attila: Stimate domnule Președinte, stimați consilieri județeni! 

La ședința de astăzi, sunt prezenţi 26 de consilieri județeni din cei 30 în funcţie, 

lipsind consilierii Fazakas Péter, Jakab István-Barna, Szőcs László și Vargha Mihály-

Béla, respectiv este prezent și Președintele Consiliului Județean Covasna, deci în total 

sunt 27 de persoane cu drept de vot. 

Tamás Sándor: Mulţumesc.  

Constat că sunt îndeplinite condiţiile cerute de lege pentru convocarea 

consiliului, şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 26 de consilieri judeţeni în 

funcţie și Președintele Consiliului Județean Covasna, deci în total sunt 27 de persoane 

cu drept de vot, drept urmare declar deschise lucrările şedinţei Consiliului Judeţean 

Covasna. 

 

La lucrările şedinţei de astăzi participă de drept secretarul general al judeţului, 

iar în calitate de invitaţi participă:  

- Dna. Szász Katalin-Melinda – director general, Direcţia Generală de Asistenţă 

Socială şi Protecţia Copilului Covasna; 

- directorii executivi/ directorii executivi adjuncţi ai direcţiilor şi şefii 

serviciilor/ compartimentelor de specialitate din cadrul aparatului de 

specialitate al Consiliului Judeţean Covasna; 

- reprezentanţii mass-media. 

 

Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna din data de 

27 noiembrie 2023, a fost făcut public, a putut fi studiat pe site-ul Consiliului Judeţean 
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Covasna www.cjcv.ro, respectiv la sediul Consiliului Judeţean Covasna, în vederea 

formulării eventualelor contestaţii la conţinutul acestuia. 

 

Vă consult, dacă aveţi obiecţii la conţinutul procesului-verbal? 

 

Nefiind, supun la vot procesul-verbal al şedinţei menţionate mai înainte. 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 27 de voturi s-a aprobat procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului 

Judeţean Covasna din data de 27 noiembrie 2023. 

 

Stimaţi consilieri, 

Cunoaşteţi proiectul ordinii de zi, iar materialele şedinţei de astăzi v-au fost puse 

la dispoziție în format electronic pe site-ul oficial al Consiliului Judeţean Covasna.  

 

 Astfel, în proiectul ordinii de zi avem înscrise următoarele probleme: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea etapizării proiectului ,,Extinderea unității de 

primire urgențe și amenajare cale de acces ambulanțe la Spitalul Județean de 

Urgență „Dr. Fogolyán Kristóf” – Sfântu Gheorghe” și asumarea implementării 

proiectului în etapa a II-a cadrul Programului Sănătate; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea noii durate de implementare și a 

cheltuielilor estimate aferente finalizării proiectului ”Extindere, modernizare 

Școală Gimnazială Specială Sfântu Gheorghe și Demolare Garaj și Magazie”, 

finanțat în cadrul Programului Operațional Regional 2014-2020; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea etapizării proiectului „Reabilitare drum 

județean "Interjud Covasna - Harghita" – Tronson Covasna DJ 131 km 22+830 – 

38+621”  și asumarea implementării proiectului în etapa a II-a în cadrul 

Programului Regiune Centru 2021-2027; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea etapizării proiectului „Reabilitare drum 

județean ”Interjud Covasna-Brașov” de la DN12 la DN13 prin Malnaș Băi, 

Baraolt, Augustin și Măieruș - Tronson Covasna de la DN12 prin Malnaș Băi, 

Baraolt până la limita județ Augustin și Măieruș” și asumarea implementării 

proiectului în etapa a II-a în cadrul Programului Regiune Centru 2021-2027; 

5. Proiect de hotărâre cu privire la rectificarea bugetului propriu al Județului 

Covasna și al instituţiilor publice de interes judeţean pe anul 2023; 

6. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea execuției bugetelor pe trimestrul III al 

anului 2023; 

7. Proiect de hotărâre privind stabilirea taxelor şi tarifelor pentru activităţile şi/sau 

serviciile prestate de către direcţiile aparatului de specialitate al Consiliului 

Judeţean Covasna şi instituţiile din subordinea Consiliului Judeţean Covasna pe 

anul 2024; 

8. Proiect de hotărâre cu privire la stabilirea prețurilor medii ale produselor agricole 

pentru anul fiscal 2024, în vederea stabilirii venitului net din cedarea folosinței 

bunurilor, conform art. 83 și 84 din Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal; 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentațiilor tehnico-economice, faza 

Studiu de fezabilitate, precum și a principalilor indicatori tehnico-economici 

http://www.cjcv.ro/
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aferenți obiectivului de investiții „Construire casă de tip familial 

pentru 12 beneficiari, depozit de lemne, amplasare fosă septică ecologică în 

incintă, amenajări exterioare, împrejmuire proprietate, racorduri și branșamente 

la utilități”  în comuna Ghelința; 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentațiilor tehnico-economice, faza 

Studiu de fezabilitate, precum și a principalilor indicatori tehnico-economici 

aferenți obiectivului de investiții „Construire casă de tip familial pentru 12 

beneficiari, amenajări exterioare, împrejmuire proprietate, racorduri și 

branșamente la utilități” în municipiul Târgu Secuiesc; 

11. Diverse 

 

Înainte de aprobarea ordinii de zi, vă informez că, toate proiectele de hotărâri 

au fost avizate favorabil în comisiile de specialitate.  

 

Vă consult dacă aveţi observaţii la proiectul ordinii de zi? 

Nu sunt. 

Supun aprobării proiectul ordinii de zi al şedinţei de astăzi. 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 27 de voturi s-a aprobat ordinea de zi a şedinţei de astăzi. 

 

Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să fac câteva precizări, şi 

anume: 

1.) – potrivit art. 228 alin. (1) și (2) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 

57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, nu pot 

lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 

problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să 

anunţe înainte de începerea dezbaterilor interesul personal pe care-l au în problema 

respectivă. 

2.) - pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 9 și 10 este necesar 

votul majorităţii consilierilor prezenți la ședință. 

– pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 și 8 este 

necesar votul majorităţii consilierilor în funcție.  

 

Se intră în dezbaterea ordinii de zi. 

 

Sunt cuprinse pe proiectul ordinii de zi patru proiecte de hotărâri succesive, care 

se referă la proiecte europene.  

În România este o posibilitate pentru acele proiecte europene care nu au putut fi 

finalizate până la sfârșitul anului 2023, să fie prelungit termenul de execuție și să fie 

finanțate tot din bani europeni în anul 2024. 

Am avut o perioadă grea 2 ani de zile, cu COVID, după aceea cu ridicarea 

prețurilor mai ales la materiale de construcții, dar nu numai, datorită și războiului din 

imediata apropiere a României și sunt proiecte care nu au putut fi finalizate până la 

sfârșitul anului 2023 așa cum era inițial programat. 
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Datorită acestor fenomene s-a aprobat decalarea termenului de finalizare 

pentru aceste proiecte. 

Din cele cinci proiecte mari europene am finalizat Muzeul Național Secuiesc, iar 

celelalte sunt în curs de finalizare și pentru care avem posibilitatea legală deja discutată 

și cu ADR Centru și cu Ministerele de resort și bineînțeles discutate și în comisii de 

specialitate. 

Deci, despre asta este vorba la punctele 1-4. 

Nu ascund faptul că nu numai datorită problemelor din sistemul de sănătate, 

respectiv COVID și ridicare a prețurilor la materiale de construcții nu s-a reușit 

finalizarea investiției, dar sunt și unele firme neserioase cu care ne am întâlnit, fie 

antreprenor general sau subcontractant la diferite lucrări.  

Deci, ne-am luptat destul de mult cu ei, dar trebuie să ducem la bun sfârșit aceste 

proiecte.  

Cu această introducere intrăm în dezbaterea punctelor de pe ordinea de zi.  

 

La primul punct al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea etapizării proiectului ,,Extinderea unității de primire urgențe și amenajare 

cale de acces ambulanțe la Spitalul Județean de Urgență „Dr. Fogolyán Kristóf” – Sfântu 

Gheorghe” și asumarea implementării proiectului în etapa a II-a cadrul Programului 

Sănătate; 

 

Clădirea este gata în proporție 98%, dar achiziția echipamentelor o putem porni 

numai după ce clădirea va fi finalizată. 

Avem suma necesară pentru echipamente, avem firma care ne va furniza acestea, 

dar n-au putut livra pentru că nu este gata locul unde se vor monta și sunt și 

echipamente care necesită aprobarea de la Direcția de Sănătate Publică. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul doi al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea noii durate de implementare și a cheltuielilor estimate aferente finalizării 

proiectului ”Extindere, modernizare Școală Gimnazială Specială Sfântu Gheorghe și 

Demolare Garaj și Magazie”, finanțat în cadrul Programului Operațional Regional 2014-

2020; 

 

Trebuie să vă spun că, deși inițial am câștigat un proiect cu o finanțare majoră 

din partea Uniunii Europene, totuși pe parcurs am ajuns ca valoarea eligibilă să fie de 
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25% iar valoarea neeligibilă, plătită de Consiliul Județean Covasna, să fie de 75% 

din suma totală. 

Este vorba despre o școală pentru copii cu nevoi speciale care se construiește în 

Piața Kálvin din Sfântu Gheorghe. Putem să ne deplasăm acolo, să vedeți că am reușit 

să construim o instituție cum, eu cred că, nici un județ nu are. 

Este o clădire foarte modernă pentru copii cu nevoi speciale. 

Și în cazul acestui proiect am ajuns la o finalizare de 60% în ceea ce înseamnă 

construcția, însă 0% la capitolul dotări, pentru că până nu sunt gata sălile de clasă sau 

sala de sport, nu putem să implementăm capitolul de mobilare. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul trei al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea etapizării proiectului „Reabilitare drum județean "Interjud Covasna - 

Harghita" – Tronson Covasna DJ 131 km 22+830 – 38+621”  și asumarea implementării 

proiectului în etapa a II-a în cadrul Programului Regiune Centru 2021-2027; 

 

Este vorba despre drumul din județul Harghita spre Vârghiș, traversând 

localitățile Vârghiș, Tălișoara și Baraolt și la ieșirea din Baraolt se cuplează la celălalt 

drum județean. 

Lucrarea este gata în proporție de 60% și se lucrează și momentan în orașul 

Baraolt, lucru ce poate fi confirmat de colegul nostru Váncza Tibor-István, care în 

fiecare dimineață îmi trimite un raport video și poze despre stadiul lucrărilor de la 

Baraolt. Lucrările deja au ajus în centrul orașurlui Baraolt.  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
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La punctul patru al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre 

privind aprobarea etapizării proiectului „Reabilitare drum județean ”Interjud Covasna-

Brașov” de la DN12 la DN13 prin Malnaș Băi, Baraolt, Augustin și Măieruș - Tronson 

Covasna de la DN12 prin Malnaș Băi, Baraolt până la limita județ Augustin și Măieruș” 

și asumarea implementării proiectului în etapa a II-a în cadrul Programului Regiune 

Centru 2021-2027;  

 

Și acest proiect am reușit să finalizăm în proporție de 70% și cred că în zece luni 

de zile o să terminăm în totalitate acest proiect. 

Am eliminat toate barierele juridice, pentru că aceste lucrări au fost îngreunate 

de bariere juridice din milioane de părți.  

Este vorba despre tronsonul Malnaș Băi-Micfalău-Hatod-Bățani Mari- Biborțeni-

Baraolt – ocolitoarea de la Baraolt până la ieșirea din județ la podul din Augustin.  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul cinci al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu privire la 

rectificarea bugetului propriu al Județului Covasna și al instituţiilor publice de interes 

judeţean pe anul 2023; 

 

Cu bucurie vă raportez că la începutul lunii decembrie am colectat sume 

consistente atât de la Guvernul României cât și din sectorul privat. 

Din sectorul privat am încasat aproape 700 de mii de lei reprezentând redevențe 

miniere din minele din județ, de la Guvern am reușit să aducem 2 milioane de lei din 

fondul de rezervă la dispoziția Guvernului. 

Tot așa, pentru Căminul pentru persoane Vârstnice am primit peste 1 milion de 

lei, pentru personalul neclerical angajat 651 de mii de lei, iar pentru Spitalul Județean de 

Urgență 1.245 de mii de lei provenind de la Casa de Asigurări de Sănătate Covasna 

pentru decontarea programelor de sănătate.   

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 



 7 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șase al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu privire la 

aprobarea execuției bugetelor pe trimestrul III al anului 2023; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șapte al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

stabilirea taxelor şi tarifelor pentru activităţile şi/sau serviciile prestate de către direcţiile 

aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Covasna şi instituţiile din subordinea 

Consiliului Judeţean Covasna pe anul 2024; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Gáj Nándor: Domnule președinte! La acest punct nu particip la deliberare și la 

vot.  

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim! 

Alte intervenții dacă sunt? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 26 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

(Nu a participat la vot domnul consilier Gáj Nándor, conform art. 228 alin. (1) și 

(2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.) 

În urma supunerii la vot, cu 26 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul opt al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu privire la 

stabilirea prețurilor medii ale produselor agricole pentru anul fiscal 2024, în vederea 

stabilirii venitului net din cedarea folosinței bunurilor, conform art. 83 și 84 din Legea 

nr. 227/2015 privind Codul fiscal; 
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Stabilirea prețurilor medii ale produselor agricole se bazează conform 

legislației în vigoare întotdeauna pe propunerea Direcției pentru Agricultură Județeană 

Covasna. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul nouă al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea documentațiilor tehnico-economice, faza Studiu de fezabilitate, precum și a 

principalilor indicatori tehnico-economici aferenți obiectivului de investiții „Construire 

casă de tip familial pentru 12 beneficiari, depozit de lemne, amplasare fosă septică 

ecologică în incintă, amenajări exterioare, împrejmuire proprietate, racorduri și 

branșamente la utilități”  în comuna Ghelința; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul zece al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea documentațiilor tehnico-economice, faza Studiu de fezabilitate, precum și a 

principalilor indicatori tehnico-economici aferenți obiectivului de investiții „Construire 

casă de tip familial pentru 12 beneficiari, amenajări exterioare, împrejmuire proprietate, 

racorduri și branșamente la utilități” în municipiul Târgu Secuiesc; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 27 de voturi 
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Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 27 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul unsprezece al ordinii de zi avem cuprins Diverse. 

 

Vă consult dacă aveți probleme de discutat în cadrul punctului Diverse? 

Nu sunt. 

 

Eu doresc să că informez că am participarea la o lansare de carte, care a avut loc 

în Parlamentul Ungariei pe data de 1 decembrie 2023. 

Consiliul a luat act în unanimitate de Informarea domnului Președinte. 

 

Am dezbătut şi am hotărât în problemele înscrise pe ordinea de zi. 

Vă mulţumesc pentru participarea la ședință.  

Închid ședința! 

 

 

Preşedinte,  Secretar general al judeţului Covasna, 

TAMÁS Sándor SZTAKICS István-Attila 

  

 


